

[Lab News]

## Master ellness Management

## **Formation**

PAR/BY ISABELLE CHARRIER

La Faculté des sciences du sport de Strasbourg, en collaboration avec le lycée hôtelier Alexandre Dumas d'Illkirch, lance le Master Wellness Management, un nouveau diplôme de niveau bac+4 et bac+5 pour former des professionnels de niveau cadre à la gestion de structures de bien-être et de loisirs sportifs, avec un objectif de qualité et de performance, notamment commerciale!

## Le Master Wellness Management Un bon début pour cette nouvelle formation

Hébergée par l'Université de Strasbourg, cette formation reconnue par l'état s'organise sur le régime de l'alternance. Elle accueille à partir de la rentrée 2018 au maximum 15 étudiants de différents horizons (STAPS, hôtellerie-restauration, tourisme) de la France entière. « Formation unique en France de ce niveau proposée par une université, le MWM développe une expertise sur le wellness dans tous les espaces et les secteurs où il s'applique : hôtellerie, Spa, loisirs sportifs, tourisme, etc. », précise Julien Pierre, responsable de cette formation. La première promotion sera composée de 12 étudiants. Ils viennent de différents horizons de formation : sciences du sport (STAPS), BTS et licence hôtellerie, bachelor tourisme. Il y a également deux étudiantes ayant effectué un bachelor spécialisé sur le tourisme de santé en Allemagne. Ils ont tous trouvé une entreprise et signé avec cette dernière un contrat de professionnalisation sur 1 ou 2années : Hôtel Le Parc\*\*\*\* à Obernai, Hostellerie La Cheneaudière\*\*\*\*\*, complexe nautique Aqua Nova America (Récréa), Resort Barrière Ribeauvillé\*\*\*\*, Deep Nature (prestataire Spa de Center Parcs), La Clairière Spa Bio\*\*\*\*, salles de fitness dotées d'un espace bien-être (Cour de Honau, Factory Fitness...), etc. La première rentrée a donné le ton de l'année en termes d'intensité, de qualité et d'exigence : étudiants et enseignants se sont retrouvés pour une rentrée délocalisée à l'Hôtel Le Parc\*\*\*\* le 8 septembre dernier. Parrainée par Maxime Wucher, le directeur de l'établissement, cette promo a fait

une visite complète de l'établissement (incluant les travaux liés à la création d'un nouveau Spa de 2500 m²), déjeuner et différentes réunions pédagogiques.

## Master's Degree in Wellness Management, gets off to a good start.

The Strasbourg Faculty of Sport Sciences in partnership with Alexandre Dumas Hospitality High School in Illkirch, has launched the Master's Degree in Wellness Management (MWM), a new higher education diploma to train executive level professionals in the management of wellness, sports and leisure centres setting sights on quality and performance, especially commercial achievement! Hosted by Strasbourg University, the degree has been ratified by the State and is run as a block release programme. A maximum number of 15 students can be enrolled in this degree course, which kicked off at the beginning of September 2018. They come from all over France and arrive with different educational backgrounds: STAPS (Sciences and Techniques of Physical and Sporting Activities), hospitality industry, and tourism. "A unique training course offered at university level, the MWM develops expertise in wellness for all relevant areas and sectors: hotel industry, spas, sports and leisure activities, tourism, etc.," explains Julien Pierre who is in charge of the degree course. The first cohort comprises 12 students. They come from

different educational backgrounds: sports science (STAPS), HND (associate degree) and Bachelor's degree in hospitality, another with a Bachelor's degree in Tourism. There are also two students who graduated in Germany with a specialized Bachelor's degree in health tourism. They have all signed a professional training contract for a period of 1 or 2 years with companies such as the 4-star Hotel Le Parc in Obernai, the 4-star Hostellerie La Cheneaudière, the Aqua Nova America (Récréa) water sports complex, the 4-star Barrière Ribeauvillé Resort, Deep Nature (Spa service provider at Center Parcs), the 4-star La Clairière Organic Spa, fitness centres equipped with a wellness space (Cour de Honau, Factory Fitness, etc.), among others. The first classes set the tone for the year to come in terms of intensity, quality and level of demand, Induction for both students and teachers took place at the 4-star Hôtel Le Parc on 8th September and was sponsored by Maxime Wucher, the hotel's director. The class of 2018 and the teaching team went on a comprehensive visit of the establishment (including the works involved in creating a new 2,500m2 Spa), had lunch together and attended various meetings relating to the academic year to come.

